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Aanwezig:  Bestuur: Mevrouw De Pee en mevrouw Hoekstra, de heren Jonkman (vz), 

  Boerema, Broekhuizen, De Haan, De Man, Jongebloed, Hijma, Kempenaar, 

  Ter Keurs en Veltman.       

  Directie: de heren Touwen, Huisman (not) en Bekkema. 

Afwezig:  De heren Kielstra, Van Gelder en Bonnema (allen met kennisgeving).  

 

Opening                     

In verband met de afwezigheid van gedeputeerde Kielstra treedt de heer Jonkman op als 

voorzitter van de vergadering. Voorzitter Jonkman opent de vergadering om 09.35 uur en heet 

een ieder van harte welkom bij de Gemeente Opsterland, met name de nieuwe AB-leden.         

Na een voorstelrondje staat de voorzitter kort stil bij het overlijden op 24 april 2018 van Sascha 

Hofstede. Sascha was gedurende 10 jaar als beleidsmedewerker aan Marrekrite verbonden en 

heeft enorm veel voor de organisatie betekend. 

 

Benoeming AB leden 

Besluit: Met de opmerking dat in Bijlage 2a van de stukken abusievelijk “mevrouw” 

Kempenaar staat, terwijl het “de heer” moet zijn, gaat de vergadering akkoord met de 

benoeming van de AB-leden conform het overzicht in Bijlage 2a [B-179]. 

De heer Touwen deelt mede dat hiermee dan ook de DB-leden zijn benoemd, zoals in Bijlage 

2a is aangeven. Later dit jaar zal de beoogde zitting van de Gemeente Leeuwarden in het DB 

nogmaals op tafel komen. Hierover is reeds met wethouder Van Gelder oriënterend gesproken. 

Het DB heeft de directie in de DB-vergadering van 31 mei 2018 gevraagd met een nader 

voorstel te komen, in lijn met de regels die uit de GR voortkomen. 
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Toelichting keuzes begrotingskaders: Begroting 2019 en meerjarenraming 2020-2022                     

De heer Touwen: Rondom de voorgestelde Begroting 2019 bestaat onder de deelnemers al 

enige weken discussie, met name wat betreft de gekozen richting inzake de activatie van door 

Marrekrite gerealiseerde voorzieningen. Marrekrite is met een aantal financieel deskundigen 

(vanuit de deelnemers) in gesprek om te bekijken hoe de begroting het beste kan worden 

opgesteld, zodat wordt voldaan aan de BBV-richtlijnen. Inmiddels heeft Marrekrite de 

Commissie BBV ook om een visie gevraagd.        

De heer Bekkema (interim financiële kracht) is vanuit Marrekrite voor de gelegenheid bij de 

AB-vergadering aangeschoven om een toelichting te geven op de begroting, hoe deze tot stand 

is gekomen en welke zorgen hierover onder de deelnemers bestaan. Hij geeft aan dat de 

Commissie BBV inmiddels reeds heeft geoordeeld, dat de door Marrekrite voorgestelde 

richting niet conform de BBV-kaders is en derhalve dient te worden aangepast.   

De heer Touwen geeft aan dat Marrekrite de Begroting 2019 daarom zal aanpassen in de 

richting die zowel de Commissie BBV als een aantal deelnemers beogen. Dit betekent dat alle 

nieuw te bouwen voorzieningen voortaan dienen te worden geactiveerd.                           

De heer Bekkema verwacht de benodigde aanpassingen nog vóór 15 juli te kunnen doorvoeren, 

waardoor het Ministerie en de deelnemers nog voor het verstrijken van de wettelijke deadline 

een begroting op tafel hebben, die voldoet aan de kaders. 

De heer Ter Keurs geeft aan dat wat hem betreft de begroting akkoord is en niet weer via het 

volgende AB hoeft te lopen, indien de wijzigen en zienswijzen zijn doorgevoerd zoals door de 

Commissie en de deelnemers bedoeld.                       

Mevrouw De Pee gaat akkoord, onder voorbehoud dat de Raad van Waadhoeke volgende week 

ook akkoord is.  

Besluit: De bestuursleden stemmen in met het voorstel van de heer Ter Keurs [B-180]. 

 

Jaarstukken 2017                      

De heer Ter Keurs maakt de directie een compliment voor het goede werk inzake de 

jaarstukken, hetgeen door de voorzitter in dank wordt aanvaard. 

Besluit: Het bestuur stemt in met de Jaarstukken 2017 [B-181]. 

 

Begrotingswijziging 2018                                         

Nu helder is wat de lijn voor de toekomstige begrotingen is, moet de Begroting 2018 ook 

worden aangepast.  

Besluit: Het bestuur gaat akkoord met het voorstel dat de Begroting 2018 middels een wijziging 

wordt aangepast aan de BBV-kaders. In de volgende AB-vergadering zal het bestuur zich over 

deze wijziging uitspreken [B-182]. 

 

  



Algemeen Bestuur 291118                                                                                3 

Verslag DB-vergadering 2 november 2017                   

Er zijn geen op- of aanmerkingen. Het verslag wordt ter kennisname aangenomen.  

 

Verslag AB-vergadering 30 november 2018  

Besluit: Met de opmerking dat het juiste jaartal “2018” is en niet “2017, zoals in de stukken is 

vermeld, wordt het verslag verder goedgekeurd [B-183]. 

 

Verslag buitengewone DB-vergadering 9 februari 2018                

Na een korte uitleg van de heer Touwen wordt het verslag ter kennisname aangenomen. 

 

Verslag DB-vergadering 8 maart 2018                

Er zijn geen op- of aanmerkingen, waarna het verslag ter kennisname wordt aangenomen. 

 

Ingekomen stukken en mededelingen                     

De heer Touwen geeft een toelichting op de activiteiten die deze zomer plaatsvinden op het 

eiland Marchjepôle (Tsjukemâr). Marrekrite heeft het beheer over alle 3 de eilanden op het 

meer. Bij hoge uitzondering heeft het DB ermee ingestemd dat deze zomer op Marchjepôle een 

iepenloftspul met diverse voorstellingen kan worden gehouden. Tijdens die momenten wordt 

een deel van het eiland afgezet. Buiten de voorstellingen om zijn er geen toegangsbeperkingen 

en is ook het toneelterrein voor een ieder vrij toegankelijk.                                      

Op 12 juli wordt, eveneens op Marchjepôle, het nieuwe Hûske geopend. Ook is het goed te 

vermelden dat er dit jaar een aantal nieuwe steigers op het eiland is bijgekomen. Dankzij een 

extra financiële impuls van de Provincie zal Marrekrite alle 3 de eilanden op de Tsjukemâr de 

komende jaren fors gaan opwaarderen. Dit sluit aan bij de breder levende wens om het meer en 

de omgeving een watersport-impuls te geven. 

Het project Rondje Snitsermar staat ook nog steeds hoog op de agenda. We zijn onverminderd 

druk doende om dit “rond” te krijgen. Het gaat soms moeizaam (vele partijen, vele belangen), 

maar we hebben er vertrouwen in dat dit op den duur goed gaat komen. Het streven is een 

permanent fiets- en wandelrondje rond het meer te realiseren, ongeveer parallel aan de route 

van de Mar-a-thon. Dat betekent een enorme verbetering van de basisinfrastructuur voor 

fietsers en wandelaars, iets waar het hele gebied van zal profiteren. Tegelijkertijd wordt een 

groot aantal bestaande Marrekrite-ligplaatsen via het rondje ontsloten voor mensen die te voet 

of met de fiets van boord willen. Het mes snijdt daarmee aan vele kanten. 

Het Odulphuspad is inmiddels officieel geopend. Het gaat om een particulier initiatief waarmee 

we als Fryslân heel blij moeten zijn. Het pad komt tegemoet aan de wens van wandelaars om 

mooie routes te kunnen lopen. De routebewijzering gaat via het reguliere knooppuntnetwerk. 

Dat is een heldere lijn die voor de hele provincie geldt. Wijken we daarvan af, dan krijgen we 

een oerwoud aan aparte bordjes in het veld. Het verzoek voor eigen bebording op de route is 

daarom – ondanks begrip voor de vraag - door Marrekrite op formele gronden afgewezen. 
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Met de heer Mulder, wonende op De Burd bij Grou, hebben we een geschil omtrent het 

eigendom van een perceel, dat op onze naam staat. De heer Mulder had zich illegaal delen van 

dit perceel toegeëigend. Inmiddels is via kadastrale inmeting vastgesteld waar de erfgrens ligt. 

De heer Mulder bestrijdt deze grens en neemt geen genoegen met het feit dat de rechter 

Marrekrite in het gelijk heeft gesteld. Hij heeft hoger beroep aangetekend. Marrekrite is vol 

vertrouwen dat, ook in hoger beroep, de claim van de heer Mulder geen stand zal houden. 

Binnen Marrekrite vindt er een verschuiving plaats van regie naar uitvoering. We gaan steeds 

meer werkzaamheden in eigen beheer uitvoeren. Dit betreft vooral de buitendienst. Het doel is 

een verlaging van de kosten en een verhoging van de kwaliteit.              

Ook “op kantoor” worden slagen gemaakt. Marrekrite pakt steeds meer taken op en onze  

deelnemers vragen steeds vaker of wij geen extra projecten kunnen doen. Dit betekent een 

oplopende belasting voor de huidige personele bezetting, waarbij de grenzen nu bereikt zijn. 

Extra vragen van deelnemers moeten voorlopig helaas worden geparkeerd. 

De heer Jongebloed vraagt of deze situatie ook betrekking heeft op de vraag van een aantal 

gemeenten inzake het opzetten van men- en ruiterroutes.                         

De heer Touwen geeft aan dat dit inderdaad één van die projecten is waar we eigenlijk allemaal 

van vinden dat Marrekrite dit zou moeten oppakken, echter, het ontbreekt ons aan capaciteit. 

Ingekomen: Brief Gemeente Dongeradeel                     

De voorzitter deelt mede dat, naar aanleiding van de ingekomen brief van de gemeente 

Dongeradeel met betrekking tot de herindeling, met de inhoud van deze brief rekening zal 

worden gehouden. 

Voorzitter Jonkman concludeert dat er naar aanleiding van dit agendapunt geen vragen en 

opmerkingen meer zijn.  

 

Routenetwerken bij de tijd & compleet                               

De heer Touwen geeft als toelichting aan dat het in dit project in feite om 2 deelprojecten gaat. 

Op het vlak van wandelen worden allerlei ommetjes verknoopt met het huidige netwerk en – 

wat belangrijker is - wordt een aantal zogenaamde “witte vlekken” ingevuld. Hiermee komt er 

netwerk te liggen waar dat nu nog niet het geval is, zodat er een volledig dekkend netwerk voor 

Fryslân ontstaat.                                           

Het tweede deel van het project betreft het fietsknooppuntsysteem. Hierin worden de huidige 5 

regio’s verknoopt tot één samenhangend Fries knooppuntsysteem. Ook wordt het netwerk 

aangepast aan nieuwe wensen. Zo liepen de regionetwerken vanouds vaak om de dorpen en 

steden heen. In de nieuwe opzet kiezen we er in veel gevallen juist voor om door de dorpen en 

steden te gaan.                       

De maatregelen ten aanzien van het fietsknooppuntsysteem vormen veruit het grootste 

onderdeel van het project Routestructuren bij de tijd & compleet. Marrekrite verwacht het 

volledige project (wandelen en fietsen) tegen de zomer van 2019 te kunnen afronden. 

De heer Hijma merkt op dat hij het systeem met de knooppunten geweldig vindt. Het is 

belangrijk voor de recreatie dat het actueel gehouden wordt. Fysieke kaarten zijn echter ook 

niet onbelangrijk. 
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De heer De Haan merkt op dat de bordjes de laatste jaren soms minder goed zichtbaar zijn door 

het hoge gras als gevolg van het maaibeleid in sommige gemeenten. Is het een idee de bordjes 

iets hoger te plaatsen? 

De heer Hijma voegt hieraan de opmerking toe dat de bordjes bij voorkeur ook allemaal aan de 

rechterzijde van de weg zouden moeten worden geplaatst, dit in verband met de zichtbaarheid. 

De heer Touwen dankt de heren De Haan en Hijma voor hun opmerkingen een geeft aan deze 

te zullen inbrengen bij de projectleiding op kantoor. 

De heer Ter Keurs merkt op dat de gemeente Heerenveen via de huidige kaart niet optimaal uit 

de verf komt. 

De heer Touwen beaamt dit en geeft aan dat dit een tijdelijke kaart voor de regio Zuidoost is, 

die in een beperkte oplage is gedrukt. Als er straks een kaartset voor heel Fryslân gemaakt zou 

worden, is het zaak om goed te bekijken of de verschillende deelgebieden en gemeentes wel 

goed “op de kaart staan”. 

 

Rondvraag                                   

De heer Ter Keurs vraagt aandacht voor de plaatsing van meer verwijsbordjes naar de routes 

binnen de gemeenten, zoals de Turfroute en de Lits Lauwersmeerroute. 

De voorzitter geeft aan dat dit punt vermoedelijk meer aandacht zal krijgen naar aanleiding van 

de vragen die hierover onlangs vanuit PS aan GS zijn gesteld. 

Aangezien er verder geen op- of aanmerkingen zijn, sluit voorzitter Jonkman de vergadering 

om 10.35 uur. 

 

[Na afloop van de vergadering krijgen de aanwezigen de fiets- en wandelkaart van de regio 

Zuidoost uitgereikt]. 

 


